
 
 
Council of Europe at Rio Congress against Sexual Exploitation of Children 
and Adolescents 
 
Strasbourg, 19.11.2008 – Maud de Boer-Buquicchio, Deputy Secretary General of the Council of Europe, 
will participate in the 3rd World Congress against Sexual Exploitation of Children and Adolescents, in Rio 
de Janeiro on 25-28 November. 
 
She will present the Council of Europe Convention on the Protection of Children against Sexual Exploitation 
and Sexual Abuse (CETS No. 201), which was opened for signature in 2007. So far, 32 states have signed 
it, but it will only enter into force when five countries ratify it. 
 
On 26 November she will moderate the panel “Legal framework, procedures and enforcement to 
prevent and respond to sexual exploitation of children and adolescents – progress but not enough.” 
Ann M. Veneman, Executive Director of UNICEF, will be the keynote speaker. Other panellists will include 
Anders Johnson, Secretary General of the Inter-Parliamentary Union, Yanghee Lee, Chair of the Committee 
on the Rights of the Child, Jim Gamble, Senior British Police Officer and CEO of the Child Exploitation and 
Online Protection Centre, Wanderlino Nogueira Neto, Prosecutor from the State of Bahia and Member of 
the National Association of Centers for the Defense of Children and Adolescents (ANCED). 
 
The Congress is organised by the Brazilian Government, the organisation End Child Prostitution, Child 
Pornography and Trafficking of Children for Sexual Purposes (ECPAT), the United Nations Children’s Fund 
(UNICEF), and the NGO Group for the UN Convention on the Rights of the Child (NGO Group). Some 
3,000 participants from governments, civil society, international organisations, the private sector, children 
and young people are expected to attend.  
 
Press contact:  Jaime Rodríguez, Mob. +33 (0)6 89 99 50 42, jaime.rodriguez@coe.int  
 
 
Le Conseil de l'Europe au congrès de Rio contre l’exploitation sexuelle des 
enfants et des adolescents 
 
Strasbourg, 19.11.2008 – Maud De Boer-Buquicchio, Secrétaire Générale Adjointe du Conseil de l'Europe, 
participera au 3e Congrès mondial contre l’exploitation sexuelle des enfants et des adolescents, à Rio de 
Janeiro, du 25 au 28 novembre. 
 
Elle présentera la Convention du Conseil de l'Europe pour la protection des enfants contre l'exploitation et 
les abus sexuels (STCE n° 201), qui a été ouverte à la signature en 2007. A ce jour, 32 Etats l’ont signée, 
mais elle n’entrera en vigueur qu’après avoir été ratifiée par cinq pays. 
 
Le 26 novembre, Maud De Boer-Buquicchio présidera le groupe de travail « Cadre juridique, les 
procédures et leur mise en application dans la prévention et la répression de l’exploitation sexuelle 
des enfants et des adolescents – des progrès, mais pas encore assez ». Ann M. Veneman, Directrice 
exécutive de l'Unicef, sera l’invitée de marque. Parmi les autres intervenants figurent Anders Johnson, 
Secrétaire Général de l’Union interparlementaire, Yanghee Lee, Président du Comité des droits de l’enfant, 
Jim Gamble, Officier supérieur de la police britannique et Directeur Général du Child Exploitation and 
Online Protection Centre, Wanderlino Nogueira Neto, Procureur de l’Etat de Bahia et membre de 
l’Association nationale des centres pour la défense des enfants et des adolescents (ANCED). 
 
Le Congrès est organisé par le gouvernement brésilien, l’organisation ECPAT (Eradiquer la prostitution 
enfantine, la pornographie enfantine et le trafic d'enfants à des fins sexuelles), le Fonds des Nations Unies 
pour l’Enfance (UNICEF) et le Groupe des ONG pour la Convention relative aux droits de l’enfant. Environ 
3 000 participants représentant les gouvernements, la société civile, les organisations internationales, le 
secteur privé ainsi qu’enfants et adolescents y sont attendus.  
 
Contact presse :  Jaime Rodríguez, Mob. +33 (0)6 89 99 50 42, jaime.rodriguez@coe.int  
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